
 

Mødetype: Skolebestyrelsesmøde  

Deltagere: Skolebestyrelsen  
Sted: Personalerummet 

Mødeleder: Henriette  
Dato og tid: 24. oktober kl. 17.30 – 20.00  
Deltagere (fremmødt): Henriette, Line, Roya, Jeanni, Christel, Anne, Brian, Trine, Karsten, Karl, Charlotte og Ture 
Afbud: Ditte, Rebecca, Julie og elevrådsrepræsentanterne 

Referent:  Ture 

  
  Emne (og ansvarlig)  Hvad 

skal vi 
udrette?   
  

Forberedelse til 
punktet  

Proces  Afsat 
tid  

Referat fra punktet  

1   Velkomst   
 

Henriette 
mødeleder 

    1 min   

2 Godkendelse af dagsorden 
og referat  

   1 min Godkendt 

3 Nyt fra elever, 
medarbejdere, ledelse, 
SFO- forældreråd og 
forperson  

   15 min Elevråd 
Det er ikke så nemt at finde forpersoner for elevrådet. 
Derfor er de endnu ikke med. 
Der er ophængt badeforhæng i omklædningen hos drenge 
og piger. 
 
Indskolingen: 
Stor succes med jungleudstilling.  
 
SFO: Halloween på torsdag. Pga økonomi går bemandingen 
ned med én i SFO. Det sker ved naturlig afgang. Der 
arbejdes på, at det ikke bliver mærket af børnene. 
 



Udskolingen: 
Sammenlægningen af 7. klasserne er i fokus, processen går 
fremad. Der er ved at være et godt system med 
boldbanerne og fordeling af denne. 
Der er valg til Ungebyrådet. Der er kun tre kandidater i hele 
midtbyens distrikt, der stiller op, men ingen fra Samsøgades 
Skole denne gang. 
 
Ledelsen: 
Det optager meget med modtageklasserne for både ledere 
og lærere. 
Der er lavet en fællesskabskalender for skolen, hvor vi lige 
nu har fokus på bevægelse. Næste måned bliver det 
venskaber. 
En lærer har taget orlov og sammen med et par andre 
ledige fag, skal der findes en løsning. Skolen har lavet 
stillingsopslag. 
Der indkøbes inventar hos Højer Møbler efter udbud. De 
var bedst på alle parametre i vurderingen. 
Det har været i høring hos medarbejdere og elever. 
 
Der var i mandags vejlederdag med fokus på samarbejde 
mellem vejlederne og skabelsen af et fælles pædagogisk 
læringscenter. 
 
Læringssamtale med ledelsen i næste uge, hvor der kigges 
på skolens fokuspunkter. 
 
SFO-forældreråd 
Der har været konstituerende møde, men pga afbud, blev 
der ikke valgt en ny forperson. Der er ekstra online SFO-
forældremøde på tirsdag, hvor der vælges forperson. 
Der er fokus pt på 0.’ernes opstart og afholdes i den 
forbindelse forældrekaffe, hvor flere stemmer bliver hørt. 
Der kommer ligeledes et fokus på overgang fra SFO til klub. 



Der er opmærksomhed på at brandstationen snart lukker / 
flytter og om vi kan få lov med kommunens tilladelse til at 
anvende noget af arealet. Det er lidt en “drøm”. 
Der var et succesfuldt loppemarked med ca 20 boder i 
september. 

4 Økonomiopfølgning    15 min Skubbes til næste møde. 

5 Status 
klassesammenlægning 7. 
årgang 

   10 min Der har været afholdt et orienteringsmøde for forældre.  
Selvom årgangen bliver til to klasser, så bliver en del af 
lærerressourcen på årgangen i form af to-voksen 
positioner. Alle elever er blevet hørt forud for 
klassedannelsen. Klasserne er nu dannet og lærerne er 
fordelt. 
Onsdag begynder eleverne i de nye klasser. I den 
forbindelse er der tirsdag en fælles morgenmad for 
eleverne. Der er planlagt forskellige hygge tiltag for 
børnene de første dage. 
Der sker et lokalebytte i forbindelse med 
klassesammenlægningen. 
7.e flytter i lokale 40 og 7.f flytter i lokale 30.  
8. årgang flytter den anden vej. 
Der inviteres til forældrekaffe d. 7. november og i 
december afholdes der forældremøde. 
Senere går arbejdet med MOT i gang på årgangen og inden 
det bliver der en indsats med Ung i Aarhus, der faciliterer 
nogle dage hvor eleverne skal se hinanden i de nye 
relationer. 

6 Drøftelse lejr – hvad ønsker 
vi lejr for 4. og 8. årgang 
skal kunne? 
Drøftelse og input til 
principudvalget 

   15 min Der skal laves et princip for lejrture. 
Der indsamles input, som udvalget tager videre. 
Hvad vil vi med vores lejrskoler?  
Det har været drøftet i fase 2. 
Hos eleverne er der en forventning om, at de skal til Berlin, 
fordi de har set frem til den destination hele deres skoletid. 
De vil blive skuffede hvis turen går til Bornholm. 
Lærerne vil gerne afprøve Bornholm igen. Økonomi har en 
stor betydning for ‘hvad man får for pengene’ 



En tur til Bornholm koster ca. 80.000 kr. en tur til Berlin 
koster ca. 150.000 kr. 
Vi skal være undersøgende på, hvad vi som skole vil med at 
afholde en lejrtur? Vil vi det faglige eller vil vi det sociale? 
Balancen mellem begge dele? 
Hvad synes eleverne er det allervigtigste for en lejrtur? 
 
I princippet kan man dele op med nogle overordnede 
tanker for lejrtur generelt og nogle tanker for henholdsvis 
4. årgang og 8. årgang. 
Fordi nuværende 8. årgang var sent ude med bestillingen, 
var der ikke mange muligheder for aktivitet på Bornholm. 
Der er både natur og kulturtilbud at opleve på Bornholm. 
 
Vigtigt at der er god tid til planlægningen. Det kvalificerer 
aktiviteterne på lejrturen. 
 
Det er en udfordring, at meget skal bookes i meget god tid. 
Måske op til halvandet år forud. 
 

7  Spisning       20 min   

8  Skole og forældre 
arrangement - 
Møllevangsskolen 

      10 min  7. november kl. 17-19 på Møllevangsskolen. 
Der kommer en skoleleder og en administrativ leder og 
fortæller om, hvordan et skolebudget bliver til. Mødet 
handler også om, hvordan man som skolebestyrelse holder 
tilsyn med økonomien. Skolelederen på Mårslet skole 
holder oplæg sammen med en administrativ leder. 
Skolelederforeningen har inviteret skoleledere til at deltage 
fra 17-18.15. 

9 Tavshedserklæringer skal 
underskrives 

   5 min  

10 Forretningsorden for 
skolebestyrelse 
(Samsøgades skole) og 

     20 min  Der er sket ændringer i praksis i bestyrelsen og møderne, 
som ikke matcher forretningsordenen. Nedenstående 
punkter justeres: 



styrelsesvedtægt – er der 
sammenhæng? 

Der skal justeres til, at der er op til tre suppleanter i 
bestyrelsen.  
 
Sidste halvanden linje under punkt 1 slettes. Det er dobbelt. 
 
Der har tidligere været eksterne medlemmer i 
skolebestyrelsen. Ifølge styrelsesvedtægten er der 
mulighed for at have eksterne medlemmer. 
Alle medlemmer har stemmeret også eksterne. 
Der skal ændres i mødernes varighed, og der er kun én 
temadag om året – under punkt 2. 
Det tilstræbes at afholde temamøderne ude af huset. 
 
Ændre ”formand” og ”næstformand” til ”forperson” og 
”næstforperson”. 
 
”Det tilstræbes at indkalde til bestyrelsesmøder med 14 
dages varsel”. 
 
Nederste linje i punkt 2 slettes. 
 
Minimum to gange om året gennemgås skolens økonomi. 
Afvigelser tages op løbende. 
 
Slet ”december” hvor der står godkendelse af budgettet. 
Skriv i stedet ”godkendes i første kvartal”. 
 
Sidst i punkt 3 slettes antallet af dage til offentliggørelse af 
referat. 
 
Referat af bestyrelsesmødet lægges ud til bestyrelsens 
medlemmer til godkendelse (pt på Aula i en bestyrelsesråd) 
forud for offentliggørelse på hjemmesiden. 
 
Sidste sætning under punkt 5 slettes. 



 
Under punkt 6 ændres årstal. Også i sidefod. 
 
Den justerede forretningsorden godkendes på et 
efterfølgende møde, evt. Nov / December mødet 

11  Elever med højbegavelse / 
screening / differentieret 
undervisning. 

      15 min  Der er for et år siden besluttet en screening af børn med 
høj begavelse på 1. årgang. Der kan laves et princip for 
undervisning af børn med høj begavelse. 
To lærere har været på kursus. 
Ture og Trine afholder møde med de to lærere d. 14. 11. 
om screening og undervisning af børn med høj begavelse. 
Der er en opmærksomhed på de udfordringer, et barn med 
høj begavelse kan have. Det kan resultere i mistrivsel. 

12  
Evt 

   10 min  
Er skolefoto sparet væk? Frygt blandt elever for at skolefoto 
er sparet væk. 
Det er de ikke. Der er sket en fejl i bestillingen, og der bliver 
taget fotos i november. 
 
Der afholdes legepladsmøde for områdets børn og forældre 
d. 12. november kl 16.30. 
 
Der er bestyrelsesdag d. 15. november på Comwell 
 
Der er positive oplevelser med madordningen. 
 
 

 


